
Protokół Nr X /ll
X zwyczajnej sesji Rady Gminy Lichnowy 

odbytej dnia 28 czerwca 201 lr.

Obrady X zwyczajnej sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy Władysław 
Nacel. W posiedzeniu uczestniczyli radni obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik Nr 1 do 
niniejszego protokołu, sołtysi obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik Nr 2 do niniejszego 
protokołu oraz zaproszeni goście wg listy obecności stanowiącej załącznik Nr 3 do niniejszego 
protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy stwierdził, iż na 15 radnych obecnych jest 14 i rada jest 
prawomocna do podejmowania uchwał.

Porządek obrad :

1. Otwarcie obrad:

- przywitanie zebranych,

- stwierdzenie prawomocności obrad,

- przedstawienie porządku obrad i proponowane zmiany do porządku ,

- przyjęcie porządku obrad,

-przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji,

- informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

2. Informacja Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

3. Interpelacje i zapytania radnych.

4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

5. Informacja o aktualnej sytuacji w rolnictwie i w melioracji na terenie gminy Lichnowy.

6. Przyjęcie apelu w sprawie uznania rolnictwa za priorytet polskiej prezydencji w Unii 

Europejskiej i wyrównania dopłat rolniczych dla Polski.

7. Informacja o stanie bezrobocia na terenie powiatu malborskiego i gminy Lichnowy oraz podjęte 

działania w zakresie łagodzenia jego skutków w 201 Or.

8. Informacja o programach unijnych przeznaczonych na wspieranie wsi, wdrożenie i realizację 

programów na terenie gminy Lichnowy oraz pozyskanie innych źródeł środków 

pozabudżetowych.

9. Absolutorium dla Wójta Gminy Lichnowy:

a) rozpatrzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania Wójta Gminy Lichnowy z 

wykonania budżetu za 201 Or. oraz podjęcie w tym przedmiocie uchwały,

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie opinii o

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Lichnowy za 2010r.,

c) informacja o stanie mienia komunalnego -  rozpatrzenie i przyjęcie,



d) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w przedmiocie absolutorium dla Wójta Gminy 

Lichnowy wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lichnowy,

e) podjęcie uchwały w przedmiocie absolutorium dla Wójta Gminy Lichnowy.

10. Podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia wykazu mienia komunalnego przeznaczonego do 
sprzedaży w 201 lr.

11. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników.

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej w 2011 roku dla Gminy Nowy 

Staw.

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka 
Kultury i Sportu w Lichnowach za 2010r.

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Lichnowach za 201 Or.

15. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długotenninowego kredytu na sfinansowanie 

wydatków nie znajdujących pokrycia w planowanych dochodach gminy w roku budżetowym 

2011.

16. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długotenninowej pożyczki w Wojewódzkim 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku na sfinansowanie budowy 

sieci kanalizacyjnej we wsi Lichnowy ( II etap) oraz we wsi Dąbrowa w 201 lr.

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 201 lr.

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2011-2026.

19. Wolne wnioski.

20. Zamknięcie posiedzenia

Następnie Wójt Gminy Lichnowy zgłosił do porządku obrad uchwałę:

- podjęcie uchwały w sprawie liczby punktów sprzedaży napojów zawierających powyżej 4,5%
zawartości alkoholu, zasad ich usytuowania na terenie gminy.

Radni przyjęli nowy porządek, który po zmianach przedstawiał się następująco:

Porządek obrad :

1. Otwarcie obrad:

- przywitanie zebranych,

- stwierdzenie prawomocności obrad,

- przedstawienie porządku obrad i proponowane zmiany do porządku ,

- przyjęcie porządku obrad,

-przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji,
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- informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

2. Informacja Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

3. Interpelacje i zapytania radnych.

4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

5. Informacja o aktualnej sytuacji w rolnictwie i w melioracji na terenie gminy Lichnowy.

6. Przyjęcie apelu w sprawie uznania rolnictwa za priorytet polskiej prezydencji w Unii 

Europejskiej i wyrównania dopłat rolniczych dla Polski.

7. Informacja o stanie bezrobocia na terenie powiatu malborskiego i gminy Lichnowy oraz podjęte 

działania w zakresie łagodzenia jego skutków w 2010r. .

8. Informacja o programach unijnych przeznaczonych na wspieranie wsi, wdrożenie i realizację 

programów na terenie gminy Lichnowy oraz pozyskanie innych źródeł środków 
pozabudżetowych.

9. Absolutorium dla Wójta Gminy Lichnowy:

f) rozpatrzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania Wójta Gminy Lichnowy z

wykonania budżetu za 2010r. oraz podjęcie w tym przedmiocie uchwały,

g) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie opinii o 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Lichnowy za 2010r.,

h) infonnacja o stanie mienia komunalnego -  rozpatrzenie i przyjęcie,

i) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w przedmiocie absolutorium dla Wójta Gminy 

Lichnowy wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lichnowy,

j) podjęcie uchwały w przedmiocie absolutorium dla Wójta Gminy Lichnowy.

10. Podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia wykazu mienia komunalnego przeznaczonego do 

sprzedaży w 201 lr.

11. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników.

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej w 2011 roku dla Gminy Nowy 

Staw.

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka 

Kultury i Sportu w Lichnowach za 201 Or.

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Lichnowach za 201 Or.

15. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na sfinansowanie 

wydatków nie znajdujących pokrycia w planowanych dochodach gminy w roku budżetowym 2011.
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16. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w Wojewódzkim 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku na sfinansowanie budowy sieci 

kanalizacyjnej we wsi Lichnowy ( II etap) oraz we wsi Dąbrowa w 201 Ir.

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 201 lr.

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2011-2026.

19. Podjęcie uchwały w sprawie liczby punktów sprzedaży napojów zawierających powyżej 4,5% 
zawartości alkoholu, zasad ich usytuowania na terenie gminy.
20. Wolne wnioski.

21. Zamknięcie posiedzenia

W następnej części obrad Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu z 
poprzedniej sesji. Radni w głosowaniu jawnym przyjęli jednogłośnie, bez uwag protokół z 
poprzedniej sesji.

p. W. Nacel: korzystając z uprzejmości i obecności Pani Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Pani 
Joanny Reszka chciałbym udzielić jej głosu. W pierwszej kolejności omówimy Informację o stanie 
bezrobocia na terenie powiatu malborskiego i gminy Lichnowy oraz podjęte działania w zakresie 
łagodzenia jego skutków w 201 Or.

p. J. Reszka: dziękuje za zaproszenie. Z wielka przykrością muszę powiedzieć, że od poprzedniego 
spotkania nie mam dla Państwa wielu dobrych wiadomości. Nasz budżet tak jak wspominałam jest 
wysokości ok. 30 % tego z poprzedniego roku. W ubiegłym roku jak Państwo wiecie dużo 
organizowaliśmy robót publicznych, które podpinaliśmy pod powodzie. W tym roku również staram 
się zorganizować cos w tym stylu, jednak odpowiedź jest taka, że po zatrudnieniu na roboty 
publiczne musimy wykazać 70 % zatrudnienia. W kwietniu złożyliśmy wniosek jednak nadal 
czekamy na odpowiedz. Domniemywam, że stan finansów jest tak beznadziejny, że na wiele i tak 
nie możemy liczyć. Łudziłam się , że w związku z tym, że jest to rok wyborczy będzie 
organizowanych dużo projektów, niestety myliłam się. Z Ministerstwa otrzymaliśmy pismo w 
sprawie dotacji do działalności gospodarczych, napisano że wnioski będą odrzucane. Obiecuję, że 
gdzie tylko się da będziemy się strać, pisać wnioski aby pozyskać jakieś fundusze na aktywizację 
bezrobotnych. Obecnie otrzymaliśmy projekt na aktywizacje osób niepełnosprawnych, mamy sześć 
interwencji do podpisania. Bezrobotni, którzy przyniosą pismo o tym, że zostaną gdzieś zatrudnieni 
otrzymają od nas wsparcie. Prace Społecznie Użyteczne będą odbywały się zgodnie z planem, czyli 
z podpisanymi umowami. Muszę państwu powiedzieć, że Urząd bardzo się angażuje, nasza 
współpraca jest bardzo dobra. Rozumiem, że Urzędom tez jest trudno po 6 miesiącach robót 
publicznych zatrudnić 7 osób na trzy miesiące na swój budżet, ale cieszę się, że mimo to wykazują 
Państwo zrozumienie oraz dobre chęci.

p. W. Nacel: Wczoraj widziałem w panoramie reportaż, w miejscowości Dębnica Kaszubska, 
powiat słupski Urząd Gminy zatrudnił 50 osób na własny budżet w ramach robót publicznych a 
Urząd Pracy zwracał mu pieniądze za najniższe wynagrodzenia.

p. J. Reszka: jestem w szoku jak słyszę co Pan mówi, o ile mi wiadomo u nich również jest 
tragedia. Ostatnio gdy rozmawiałam z Dyrektorem z PUP Słupsk, powiedział, że mógłby nawet 
dzisiaj zamknąć urząd ponieważ jest tak źle. Uwierzcie Państwo sięgamy gdzie tylko możemy aby 
pozyskać jakieś środki. Nigdy tego nie robiłam, ale teraz nawet przez znajomości staram się 
pozyskać jakieś wsparcie, aby uzyskać jakiekolwiek wsparcie.

4



p. J. Maciuński: my zamiast się rozwijać to się cofamy. W poprzednim roku na robotach mieliśmy 
ok. 30 osób teraz są dwie. To się w głowie nie mieści co się w tej Polsce dzieje.

p. J. Reszka: niestety musze przyznać, że i podejście ludzi jest koszmarne. Narzekają, że nie mają 
pracy, że bieda ale gdy mają dać cos od siebie to nie chcą. Ludzie musza nauczyć się 
samodzielności. Jestem tego zdania, że lepiej zatrudnić osoby bezrobotne na roboty publiczne niż 
dać im za nic zasiłki.

p. T. Korzeniowski: zgadzam się z Panią Dyrektor jednak mentalność ludzi trudno jest zmienić.

p. Wójt: miesiąc temu uruchomiliśmy nabór do Flextronicsa. Niestety podań o prace mamy wiele, 
ale gdy ludzie po wezwaniu do urzędu usłyszeli gdzie jest ta praca zaczęli wymyślać, a to za daleko, 
a ciężka praca. Część z ludzi po wyjściu z Urzędu wyrzuciła te podania o pracę do kosza. Ludzie 
chcą pracy tylko na terenie gminy, bo uważają, że nie muszą wtedy nic robić a wynagrodzenie 
dostaną. Niestety sytuacja jest bardzo ciężka i ludzie albo zmienią podejście i zaczną szanować 
każda pracę albo niestety będzie bardzo ciężko.

p. J. Reszka: mam nadzieję, że dostaniemy te roboty publiczne bo to bardzo ważne. Teraz dziękuję 
za Państwa zaangażowanie bez Państwa podejścia nie dalibyśmy rady.

p. W. Nacel: bardzo dziękuje Pani Dyrektor za przybycie, miejmy nadzieję, że cos się zmieni i 
nasza sytuacja nie będzie tak zła na jaka teraz wygląda.

p. J. Reszka: to ja dziękuję za zaproszenie i za Państwa uwagę i wyrozumiałość.

Ad. 1. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

Brak.

Ad.2 Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

p. Wójt: wczoraj rozmawiałem z Dyrektorem Agencji w sprawie kanalizacji w Lisewie Malb. 
Musimy mieć akt notarialny z przejęcia tej kanalizacji, aby otrzymać od niech dofinansowanie na 
remont. Mam nadzieję, że to się uda.

p. Wójt: chodzi o to, że Oczyszczalnia Ścieków w Miłoradzu naciska aby założyć nam licznik 
przesyłu ścieków. Każda gmina ma zadeklarowana ilość przesyłu ścieków, przy takim stanie wód 
gruntowych jaki mamy na terenie gminy i przy częstych opadach jest ich o 40 % więcej niż 
powinniśmy. Instalacja burzowa w Lisewie wpływa do kanalizacji sanitarnej tak być nie powinno. 
Licznik chcieli założyć od 1 sierpnia udało nam się przełożyć to w czasie do końca roku. Do tego 
czasu musimy naprawić tą kanalizację, bo po założeniu licznika za ścieki będziemy płacić nie od 
zużycia wody ale od przesyłu ścieków a co za tym idzie będziemy płacić wszyscy o wiele więcej. 
Dlatego mamy nadzieję, że agencja trochę nam pomoże i uda nam się naprawić te wadliwa 
kanalizacje.
Odbyło się spotkanie w Szymankowie w sprawie obchodów dnia 1 września. Zaprosiłem biskupa, 
aby odprawił uroczysta mszę, zgodził się. Problem jest jedynie z orkiestrą ponieważ tego dnia dużo 
jest tego rodzaju imprez, ale miejmy nadzieję że dojdziemy do porozumienia. Koszty jakie 
poniesiemy nie będą, aż tak duże.
Musze Państwu powiedzieć, że bardzo mocno ruszyła sprawa jeśli chodzi o wiatraki. Największa 
firma UPC ma na naszym terenie ok. 70 % na którym mają one powstać, pozostałe dwie firmy 
znacznie mniejsze obszary, Szymankowo oraz Boręty. Jutro jadę na spotkanie w sprawie studium, 
firmy potrzebują zgody Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska.
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Dzisiaj rano ponownie był u mnie Dyrektor Żak. Jest problem ze Schetynówką, boję się że ta umowa 
nie zostanie zrealizowana. Postaram się pomóc, aby ten projekt udał się, przecież my również mamy 
w tym duży interes, na naszym terenie jest dużo dróg w nim ujętych. Jeżeli jednak nie uda nam się 
tego załatwić, pieniądze zostaną im cofnięte to Powiat nie ma już co liczyć na środki z UE.
Dyrektor Żak stara się nam pomóc jak tylko może. Dziury są klejone, Boręty również będą 
załatwione. Pan Żak mówi, że na okaszanie powiatu potrzebuje 60 tys. a otrzymał 18.
Wydaje mi się, że wydarzenia w Japonii zmieniły podejście do wiatraków, teraz wszyscy idą w 
wiatraki. Z tego co wiem finna która przejęła UPC ma pozwolenie na przyłącze także brakuje tylko 
planu i będą mogli ruszać z inwestycją. Koszt planu w 100 % pokryją firmy, ponieważ plan tylko dla 
UPC to koszt ok. 300 tys. złotych. Niestety nie oznacza to, że za miesiąc wszystko ruszy, 
sporządzenie takiego planu potrwa ok. roku. Te wiatraki to dla nas bardzo duża szansa dlatego mam 
nadzieję, że wszystko się uda.
Jeżeli chodzi o salę gimnastyczna w Szymankowie to po wizycie Pana Kowalczuka wyszło na jaw 
wiele popełnionych błędów. Wystosowaliśmy pismo do projektanta p. Czerniaka otrzymaliśmy już 
odpowiedź. Projektant twierdzi, że gmina nie miała żadnych zastrzeżeń i wszystko było uzgadniane i 
zatwierdzone. Odbił piłkę i wszystkie błędu mu wytknięte zrzucił na urząd. Pojadę do pana 
Kowalczuka porozmawiam z nim o tym , może on nas pokieruje i w jakiś sposób wesprze.

p. T. Korzeniowski: to na terenie gminy powstaje taka duża inwestycja, za tak wielkie pieniądze i 
rada się tym nie interesowała? Nie sprawdzała czy wszystko jest tak jak być powinno? Nie 
rozumiem tego podejścia. Co z protokołem odbioru? Czy ktoś to podpisał?

p. W. Nacel: o inwestycji wiedzieliśmy, niestety dokumentacji nie widzieliśmy.

p. Wójt: porozumiem się w tej sprawie z naszym prawnikiem. Zobaczymy co teraz da się zrobić, ale 
na pewno tego tak nie zostawimy.
Jeżeli chodzi o poprzednie interpelacje to PKP w odpowiedzi w sprawie przekazania tych działek 
pod torowiska, to my mamy ponieść koszty wyceny oraz mamy przejąć hale w Lisewie Malb. teraz 
się zastanawiam, czy nie lepiej zostać przy tej dzierżawie za 30 tys. zł czy przejąć te działki, które 
potem przysporzą nam tylko problemu. Teren ten jest strasznie zaniedbany, nie wiem czy warto w to 
wejść, ale o tym jeszcze porozmawiam z Panią Skarbnik.
Odnośnie tunelu w Szymankowie to nie będzie on remontowany, ale postawia nowy. W tym roku 
chcą rozpocząć tę inwestycję.
W czwartek spotykam się z Panem Orzechowskim w sprawie oświetlenia ulicznego, sa niejasności 
co do ilości lamp, z naszych obliczeń wynika, że mamy o 12 lamp mniej niż na umowie. Co do 
okaszania to sprawę załatwiłem z mieszkańcami, droga z Boręt została okoszona przez pana 
Tomasza Niewiarowskiego z Boręt. W Lisewie Malb. tez zostanie okoszone.
W niedzielę w Lichnówki odbył się turniej piłki plażowej, organizuje go pan Rybczyński Michał, już 
po raz czwarty. Cieszy mnie, że ktoś się stara i na naszym terenie organizuje takie imprezy, 
zwłaszcza, że wyszło to bardzo fajnie. Jedyne co mnie zasmuciło to, że obcych ludzi więcej niż 
mieszkańców.

p. W. Nacel: dziękuję panu Wójtowi. Mówiąc o wiatrakach pan wójt wspominał o studium 
chciałbym tylko dodać, że każdy radny czy Sołtys może się zwrócić o ksero takiego planu. Bardzo 
martwi mnie ta dziurawa kanalizacja w Lisewie Malb. Musimy koniecznie naprawić to przed 
założeniem tego licznika, bo wszyscy mieszkańcy poniesiemy koszty. Po dniu dzisiejszym, 
będziemy zadłużeni w wysokości ok. 40 % teraz będzie co raz ciężej, miejmy nadzieję, że uda nam 
się pozyskać te pieniądze od Agencji na remont tej kanalizacji w Lisewie Malb.

p. T. Korzeniowski: czy znana jest panu Wójtowi ilość wiatraków jaka powstanie na naszym 
terenie?
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p. Wójt: to zależy od zgody jaką otrzymają te firmy od Energi, myślą że uda się postawić ok. 80- 
100 wiatraków, ale zobaczymy czas pokaże.

p. J. Maciuński: dziwie się bardzo, że pan Dyrektor z gospodarstwa Braci Baird nie chce okosić 
tego rowu w Lisewie Malb. Niech okosi chociaż swoja część, niedługo festyn jak to wygląda.

p. Wójt: to nie tak, że nie chce okosić, ale twierdzi że tam tyle jest drutów, wiader, kamieni, że boi 
się wjechać tam tak droga maszyną. Powiedział, że jeśli ludzie wyzbierąją z rowu te śmieci to on to 
na pewno okosi

p. S. Osińska: rozumiem, że wiatraki będzie stawiała również ta firma która podpisała umowy z 
rolnikami?

p. Wójt: tak te umowy są ważne.

p. Z. Mazurkiewicz: chciałam zapytać jak to od strony formalnej wygląda gdzie my mamy kosić 
gdzie powiat?

p. Wójt: powiat przy drogach powiatowych, my na terenach gminnych oraz przy drogach gminnych.

Ad. 3. Interpelacje i zapytania Radnych.

p. T. Korzeniowski: wniosek który był składany o przejściach dla pieszych oraz pasach drogowych 
nadal pozostał bez echa.

p. Wójt: o ile mi wiadomo to miało to zostać zrobione. Jutro będę widział się z Panem Żakiem to 
porozmawiam z nim o tym. Poproszę aby również oś jezdni została pomalowana.

p. Z. Mazurkiewicz: jeśli mówimy o koszeniu to chciałam również zaznaczyć, że ten trójkąt jak się 
wjeżdża na tym luku do Lisewa powinien być częściej okaszany bo kiedyś dojdzie tam do tragedii.

p. Wójt: dwa miesiące temu zgłosiliśmy te sprawę, ale oczywiście ponownie poprosimy o okoszenie 
tego terenu.

p. J. Maciuński: czy w przyszłym miesiącu będą dalej zatrudnieni Ci sami robotnicy?

p. S. Choszcz: trzy osoby zatrudnione są na nasz budżet, dwie pozostałe maja umowę z PUP która 
będzie trwała do listopada. Tym trzem osobom z dniem 30 czerwca kończy się umowa i niestety na 
razie nie zostaną oni zatrudnieni ze względu na to, że byłaby to ich druga umowa a jeśli dostaniemy 
miejsca na roboty z PUP to nie moglibyśmy zatrudnić tych osób bo musiałaby to być umowa na 
stałe. Dlatego będziemy czekać na informację z PUP i osoby te zostaną zatrudnione od razu przez 
urnowe na roboty publiczne z PUP.

p. A. Grunau: miała być kontrola odnośnie śmietników. Nadal czekamy.

p. Wójt: kontrolami zajmuje się Pani Katarzyna Janowicz, teraz obłożona była wieloma zadaniami, 
miała obronę pracy magisterskiej. Myślę, że teraz gdy odciążyłem ją z nieruchomości które 
przekazałem Pani Stachowiak będzie miała więcej czasu i się tym zajmie.

p. A. Grunau: naprzeciwko pani Solak jest posesja pana Śliwińskiego, która jest strasznie 
zaniedbana nie okoszona, prosiłabym o interwencję w tej sprawie.
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p. Wójt: Pani Janowicz wystosuje odpowiednie pismo w tej sprawie.

p. I. Zbrzeźna: dowiedziałam się, ze świetlica w Lisewie Malb. nie ma swojego śmietnika, śmieci 
wyrzucane są do szkoły. Brama przy świetlicy nie jest zamykana cały weekend była otwarta.

p. K. Szczuchniak: śmietnik na placu zabaw nie jest wywożony, sama zabieram z niego śmieci.

p. S. Młodziński; śmietnik z butelkami w Parszewie nie jest od 7 miesięcy opróżniany. Prosiłbym o 
tablice na ogłoszenia bo na osiedlu nie ma w ogóle o koło sklepu ledwo się trzyma. Prosiłbym 
również o tablicę z napisem Sołtys. W Parszewie rów przy drodze powiatowej nie jest okoszony, 
oraz cmentarz poniemiecki wymaga okoszenia. Prosiłbym również o zabezpieczenie starej 
przepompowni. Należy tez cos zrobić z topolami, te drzewa trzeba usunąć, do niczego nie są one 
potrzebne a tylko liście zalegają w rowach.

p. J. Maciuński: tereny kolejowe również nie są porządkowane ani okaszane.

p. Wójt: wystosujemy odpowiednie pisma do PKP w tej sprawie. Jeżeli chodzi o Parszewo to 
zgadzam się z Panem Sołtysem, że należałoby wymienić te tablice na ogłoszenia. Postaramy się 
pozyskać środki na takie tablice i uzupełnimy je w Sołectwach. Jeżeli chodzi o śmietnik z Butelkami 
to przyznam, że jestem w szoku, wszędzie są zabierane. Zapytam panią Kasię czy nie wystąpił jakiś 
błąd i czy ten śmietnik jest ujęty w ewidencji firmy która wywozi te śmietniki. Jeżeli chodzi o 
koszenie to trwa to tak długo z uwagi na brak ludzi ale obiecuje, że zostanie to okoszone.

p. Z. Mazurkiewicz; u nas w Borętach w sklepie zawieszona jest tablica korkowa i musze przyznać, 
że sprawdza się ten pomysł, może warto żeby inni tez tak zrobili.

4. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje.
Odpowiedzi udzielane były na bieżąco.

Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu Pani Zofii Mazurkiewicz —  Przewodniczącej Wspólnego 

Posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy Lichnowy, która poinformowała, że projekty;  uchwał oraz 

informacje zostały zaopiniowane pozytywnie. Projekty uchwał omawiane były na posiedzeniu Komisji 

Stałych Rady Gminy Lichnowy w dniu 21.06.201 Ir.

5. Informacja o aktualnej sytuacji w rolnictwie i w melioracji na terenie gminy Lichnowy, 

p. W. Nacel: czy maja Państwo jakieś uwagi dotyczące tej informacji?

p. T. Korzeniowski: muszę przyznać, że informacja jest bardzo szczegółowa i rzetelna. W Polsce 

niestety nie ma dobrej polityki rolnej ale my nie mamy na to wpływu. Nierówne traktowanie nowych 

członków Unii przez stara piętnastkę. Zaniżony plon referencyjny z 1 ha ( 3 ton ) w starych 

Państwach Unii 5-6 ton. Grecja, kraj na skraju bankructwa ma 2 a nawet 2,5 raza większe dopłaty 

rolnicze do 1 ha niż my.
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Radni podjęli jednogłośnie In formację o aktualnej sytuacji w rolnictwie i w melioracji na terenie 
gminy Lichnowy. Inf ormacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.

6. Przyjęcie apelu w sprawie uznania rolnictwa za priorytet polskiej prezydencji w Unii 
Europejskiej i wyrównania dopłat rolniczych dla Polski.

p. W. Nacel; zaproponowaliście Państwo aby przyjąć apel w sprawie uznania rolnictwa za priorytet 

polskiej prezydencji w unii Europejskiej i wyrównania dopłat rolniczych dla Polski. Proszę 
Panią Przewodniczącą o odczytanie treści apelu.

Przewodnicząca pani Iwona Zbrzeźna odczytała treść apelu w sprawie uznania rolnictwa za 

priorytet polskiej prezydencji w Unii Europejskiej i wyrównania dopłat rolniczych dla Polski.

Do Apelu uwag nie wniesiono. Radni jednogłośnie przyjęli apel w sprawie uznania rolnictwa 

za priorytet polskiej prezydencji w Unii Europejskiej i wyrównania dopłat rolniczych dla 

Polski. Apel stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

7. Informacja o stanie bezrobocia na terenie powiatu malborskiego i gminy Lichnowy oraz 

podjęte działania wr zakresie łagodzenia jego skutków w 201 Or.

Do informacji uwag nie wniesiono. Radni jednogłośnie przyjęli informacje o stanie 

bezrobocia na terenie powiatu malborskiego i gminy Lichnowy oraz podjęte działania w 

zakresie łagodzenia jego skutków w 201 Or. Informacja stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu.

8. Informacja o programach unijnych przeznaczonych na wspieranie wsi, wdrożenie i 

realizację programów na terenie gminy Lichnowy oraz pozyskanie innych źródeł środków 

pozabudżetowych.

Do informacji uwag nie wniesiono. Radni jednogłośnie przyjęli informację o programach 

unijnych przeznaczonych na wspieranie wsi, wdrożenie i realizację programów na terenie gminy 

Lichnowy oraz pozyskanie innych źródeł środków pozabudżetowych. In formacja stanowi załącznik 

nr 7 do niniejszego protokołu.
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9. Absolutorium dla Wójta Gminy Lichnowy:

Ad. a. rozpatrzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania Wójta Gminy 

Lichnowy z wykonania budżetu za 2010r., przedstawienie opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy Lichnowy za 2010r., oraz podjęcie w tym przedmiocie uchwały,

p. W. Nacel: upływa termin udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Lichnowy, państwo 

Radni otrzymali projekty uchwał w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego.

Wykonanie budżetu oraz sprawozdanie finansowe należy oczywiście zaopiniować pozytywnie. 

Rozpoczęliśmy dużo inwestycji przy wsparciu pieniędzy z Unii Europejskiej. Uważam, że z 

satysfakcja możemy patrzeć na to co osiągnęliśmy i co na naszym terenie jest robione. Plan 
dochodów i wydatków został wykonany.

p. T. Korzeniowski: zgadzam się budżet jest zrównoważony, nic tylko chwalić, przy tylu 

inwestycjach nie mamy na co narzekać.

Pani Iwona Zbrzeźna odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w 

sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Lichnowy za 2010r. Opinia 

stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.

p. W. Nacel: Regionalna Izba Obrachunkowa nie wniosła żadnych uwag dlatego uważam, że z 

czystym sumieniem możemy przejść do głosowania.

Radni jednogłośnie przyjęli uchwałę Nr X/70/ll rady Gminy Lichnowy z dnia 26 czerwca 

201 Ir. w sprawie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania Wójta Gminy Lichnowy z 

wykonania budżetu za 2010r. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

Ad. c. informacja o stanie mienia komunalnego -  rozpatrzenie i przyjęcie,

Do informacji uwag nie wniesiono. Radni przyjęli jednogłośnie informacje o stanie mienia 

komunalnego. Informacja stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.
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Ad. d. przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w przedmiocie absolutorium dla 

Wójta Gminy Lichnowy wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii 
o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lichnowy,

p. W. Nacel: proszę przewodniczącą Komisji rewizyjnej rady gminy Lichnowy o 
przedstawienie wniosku.

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Stefania Osińska odczytała wniosek Komisji 

Rewizyjnej w Przedmiocie absolutorium. Wniosek stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 
protokołu.

Następnie Vice -  Przewodnicząca, pani Iwona Zbrzeźna odczytała opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lichnowy. 

Opinia stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.

Ad. e. podjęcie uchwały w przedmiocie absolutorium dla Wójta Gminy Lichnowy.

Przewodniczący rady gminy Lichnowy odczytał uchwałę w przedmiocie udzielenia 

absolutorium dla Wójta Gminy Lichnowy.

Do treści uchwały uwag nie wniesiono. Radni jednogłośnie podjęli uchwałę Nr X/71 /2011 

Rady Gminy Lichnowy z dnia 26 czerwca 2011r. w przedmiocie absolutorium dla Wójta Gminy 

Lichnowy, uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.

10. Podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia wykazu mienia komunalnego przeznaczonego 

do sprzedaży w 201 lr.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni jednogłośnie podjęli uchwałę Nr X/72/2011 Rady Gminy 

Lichnowy z dnia 26 czerwca 201 lr. w sprawie uzupełnienia wykazu mienia komunalnego

przeznaczonego do sprzedaży w 2011r. Uchw>ała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 

protokołu.

11. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników.
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Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni jednogłośnie podjęli uchwałę Nr X/73/2011 Rady Gminy 

Lichnowy z dnia 26 czerwca 201 lr. w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na 
ławników. Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej w 2011 roku dla Gminy Nowy 

Staw.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni jednogłośnie podjęli uchwałę Nr X/74/2011 Rady Gminy 

Lichnowy z dnia 26 czerwca 201 lr. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej w 2011 roku dla Gminy 

Nowy Staw\ Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego 

Ośrodka Kultury i Sportu w Lichnowach za 201 Or.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni jednogłośnie podjęli uchwałę Nr X/75/2011 Rady Gminy 

Lichnowy z dnia 26 czerwca 201 lr. w’ sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego 

Ośrodka Kultury i Sportu w Lichnowach za 201 Or. Uchwała stanowi załącznik nr 17 do 

niniejszego protokołu.

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki 
Publicznej w Lichnowach za 201 Or.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni jednogłośnie podjęli uchwałę Nr X/76/2011 Rady Gminy 

Lichnowy z dnia 26 czerwca 201 lr. w’ sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Lichnowach za 201 Or . Uchwala stanowi załącznik nr 18 do niniejszego 

protokołu.

15. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na sfinansowanie 

wydatków nie znajdujących pokrycia w planowanych dochodach gminy w roku budżetowym 

2011.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni jednogłośnie podjęli uchwałę Nr X/77/2011 Rady Gminy 

Lichnowy z dnia 26 czerwca 2011r. w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na 

sfinansowanie wydatków nie znajdujących pokrycia w planowanych dochodach gminy w roku 

budżetowym 2011. Uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.

12



16. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w Wojewódzkim 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku na sfinansowanie budowy 

sieci kanalizacyjnej we wsi Lichnowy ( II etap) oraz we wsi Dąbrowa w 201 lr.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni jednogłośnie podjęli uchwałę Nr X/78/2011 Rady Gminy 

Lichnowy z dnia 26 czerwca 201 lr. w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w 

Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku na 

sfinansowanie budowy sieci kanalizacyjnej we wsi Lichnowy ( II etap) oraz we wsi Dąbrowa w 

201 l r . Uchwała stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 201 lr.

Do uchwały uwag i wniosków nie zgłoszono. Radni jednogłośnie podjęli uchwalę Nr X/79/2011 

Rady Gminy Lichnowy z dnia 26 czerwca 201 lr. w> sprawie zmian budżetu gminy na 201 lr. .Uchwała 

stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2011-2026.

Do uchwały uwag i wniosków nie zgłoszono. Radni jednogłośnie podjęli uchwałę Nr X/80/2011 

Rady Gminy Lichnowy z dnia 26 czerwca 201 lr. w> sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2011-2026. Uchwała stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.

19. Podjęcie uchwały w sprawie liczby punktów sprzedaży napojów zawierających powyżej 
4,5% zawartości alkoholu, zasad ich usytuowania na terenie gminy.

Radni podjęli uchwałę Nr X/81/2011 Rady Gminy Lichnowy z dnia 26 czerwca 201 lr. w sprawie liczby 

punktów sprzedaży napojów zawierających powyżej 4,5% zawartości alkoholu, zasad ich 

usytuowania na terenie gminy, przy 12 głosach za oraz 2 przeciw. Uchwała stanowi załącznik nr 

23 do niniejszego protokołu.

20. Wolne wnioski.

p. W. Nacel: czy w starej szkole w Szymankowie zostanie wymieniony piec?
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p. Wójt: na dzień dzisiejszy nie jestem w stanie odpowiedzieć Panu na to pytanie. Samo Lisewo 

Malb. che 70 tys., zł na ogrzewanie, a gdzie pozostałe dwie szkoły. Zastanawiam się czy w Lisewie 

Małb. nie powinniśmy wymienić pieca. W Szymankowie chciałbym zrobić boksy na węgiel, aby 
móc kupować go w sezonie letnim gdzie koszt węgla jest znacznie mniejszy.

p. W. Nacel: czy wniosek na remont szkól już został złożony?

p. Wójt: tak do końca czerwca mamy otrzymać odpowiedź.

p. W. Nacel: czyli w Szymankowie w tym roku nie zostanie wybudowana nowa kotłownia? 

p. Wójt: niestety nie.

p. T. Korzeniowski: oświata zabiera nam bardzo dużo pieniędzy. Należy uczulić Dyrekcję aby 

starała się jak najwięcej pozyskiwać środków z zewnątrz aby odciążyć budżet gminy.

p. Wójt: wspieramy szkoły jak tylko możemy. Wnioski dot. oświaty piszemy my szkoły podają 

nam tylko dane, szkoły Pisza tylko grantowe wnioski, które nie są trudne. Najlepsza współpraca 

jest ze Szkołą w Lichnowach. Pozyskują oni dużo środków, jestem z nich dumny. Największy 

problem jest w Szymankowie z emigracja dzieci, z każdym dzieckiem tracimy subwencję. Rocznie 

z tego tytułu tracimy ok. pól min zł. Na dzień dzisiejszy ze swojego budżetu dokładamy min 

złotych, aby szkoła utrzymywała się z subwencji w każdej klasie musi być ok. 24 osób.

p. W. Nacel: my nie mamy na to wpływu. Możemy jedynie dbać o to, żeby w naszych szkołach 

były jak najlepsze warunki, aby dzieci miały ochotę do nich uczęszczać.

p. Z. Rybicki: jak daleko stoi sprawa z budową drogi do placu zabaw w Tropiszewie?

p. Wójt: uchylę Rabka tajemnicy. Jestem po rozmowie z firmą SOMBUD. Drogę do boiska, ulicę 
Lipową w Szymankowie, drogę w Tropiszewie oraz drogę do działek za bankiem w Szymankowie 
myślę że uda nam się zrobić, do końca listopada powinno zostać to przez nich wykonane.
W ramach naszej współpracy zamontują nam również bramki na ścieżce.

p. S. Osińska: chciałabym uczulić, aby nie zatwierdzać nigdy już projektów przed dokładnym 
sprawdzeniem ich.

p. Wójt: z tym projektantem już nie współpracujemy. Mamy umowę z inspektorem nadzoru, ale 
przyznam szczerze, że nie bardzo jestem zadowolony z jego usług. Myślę, że teraz nie będziemy 
dużo projektować, ale na pewno będziemy bardziej czujni.
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p. Maciuński: plac zabaw w Lisewie Malb. został rozebrany, to co w miarę się nadawało, 
przestawiliśmy w inne miejsce i nadal służy to dzieciom.

p. Wójt: chciałbym się odnieść do tego. Ten plac zabaw jest na stanie GOKiSu, należy powołać 
komisję i wykreślić to ze stanu. Uważam, że należy to zabrać żeby nic się nie stało, bo kto za to 
będzie odpowiadał, mamy przykład z Gronowa El.

p. J. Maciuński: Pan Przybył mówił, że na boisku składowane są płyty a po nich skaczą dzieci, 
należy cos z tym zrobić.

p. Wójt: z tych płyt zrobimy parking koło boiska w Lisewie Malb.

p. S. Osińska: ponownie poruszam temat zostawiania pojazdów przy drodze przez pana Szarugę.

p. Wójt: trzeba się zastanowić, żeby nie zrobić mieszkańcom problemu. Gdy postawimy tam znak 
zakaz zatrzymywania się, to koło sklepu który tam jest również nikt nie będzie mógł się 
zatrzymywać. Dlatego musimy się nad tym zastanowić.

p. K. Kunkiel: psy pana Szarugi dalej biegają, brama zawsze jest otwarta. Ludzie się skarżą.

p. A. Grunau: mieszkańców Lisewa Malb. bulwersuje to, że Strażak, który ma wyrok idzie w 
procesji w mundurze.

p. D. Wereszko: każda jednostka OSP ma statut, musi działać według niego.

p. R. Szafran; załatwcie to między sobą w Lisewie Malb. a nie na obradach Rady Gminy poruszacie 
takie sprawy i mamy się tym zajmować.

p. W. Nacel: powiedzieliśmy poprzednio, my jako Rada nie będziemy ingerować w sprawy OSP, 
proszę to załatwić w jednostce.

26. Zamkniecie posiedzenia.

W związku wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zamknął 
posiedzenie X Sesji Zwyczajnej Rady Gminy Lichnowy dnia 28.06 2011 roku.

Sandra Choszcz

Protokołowała:

15


